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Sülysáp Nagyközség Önkormányzata 

Képviselő-testülete 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. április 19-én 17 

órakor megtartott munkaterv szerinti, nyilvános üléséről. 

Az ülés helye: a Polgármesteri Hivatal tanácsterme 

Jelen vannak:  
A Képviselő-testület tagjai közül: Horinka László polgármester, Dr. Gebauer Béláné, 

Farkas Ferenc, Katus Norbert, Kecser István, Pálinkásné Petik Éva, Szücsi Csaba 

települési képviselők; később érkezett: Cseri Péter, Balog Mónika  

Tanácskozási joggal: Tóth Krisztina jegyző, Kiss Imre hatósági irodavezető 

Meghívottként: Fontos Magdolna védőnő, Szanyi Jánosné védőnő, Nagy Jusztina 

védőnő, Dr. Laczkó Katalin gyermekorvos, Dr. Balog Erzsébet gyermekorvos, Dr. 

Pesti László háziorvos, Dr. Fábián Gábor Péter háziorvos, Dr. Kerekes Sándor 

fogorvos, Dr. Glonek Ibolya fogorvos, Dr. Tiba Marianna háziorvos, Polenyikné Jurás 

Erzsébet asszisztensnő; később érkezett: Szmodics Róbert monori rendőrkapitány, 

Naszvadi Gábor sülysápi rendőrőrsparancsnok 

Jegyzőkönyvvezető: Kántor Erzsébet testületi ügyintéző 

 

Horinka László polgármester: Jó estét kívánok, sok szeretettel köszöntök minden kedves 

megjelentet. Külön köszöntöm megjelent vendégeinket. A helyi őrsparancsnok és a kapitány 

úr jelezte, hogy késnek, mert egy másik ülésen vannak, emiatt megváltoztatjuk a napirendi 

pontok sorrendjét. Alpolgármester úr szintén jelezte, hogy késik, ennek ellenére, 

megállapíthatom, hogy a testület határozatképes. Aki eddig nem tette meg, azt kérem, hogy a 

telefonját kapcsolja ki, vagy némítsa le. Jegyzőkönyv-hitelesítőnek javaslom Dr. Gebauer 

Béláné és Farkas Ferenc képviselő társainkat. Aki egyetért a javaslattal, kérem, szavazzon. 

 

Ügyrendi határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 

igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül Dr. 

Gebauer Béla Józsefné és Farkas Ferenc települési képviselőket 

jegyzőkönyv-hitelesítőnek megválasztotta. 

 

Horinka László polgármester: Alapvetően a kiküldött meghívóban szereplő napirendi 

pontokra teszek javaslatot, azzal hogy a 7. napirendi pontot, a zárszámadásról szólót, 

szeretném levetetni napirendről, mivel a zárás a jogszabály-módosítások miatt jelentős 

többletmunkával jár az előző évekhez képest, emiatt ezt az anyagot – bár szerettük volna – 

sajnos most nem tudtuk behozni. Emiatt – előre jelzem – rendkívüli ülésre kerül majd sor még 

e hónap folyamán.  

A két kiosztásra került anyagot, vagyis a sportcélú létesítményfejlesztés pályázati 

lehetőségéről szóló előterjesztést, valamint a települési folyékony hulladék kezelésével 

kapcsolatos kötelező helyi közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet módosítását 

viszont szeretném napirendre vetetni, 14. és 15. pontként. Ezen túlmenően javaslom még 

tárgyalni az ÖTE megkeresését, amit sajnos nem volt időnk sokszorosítani, mert most 

érkezett. Ezt majd szóban ismertetem.  

Végül egyebekben lesz még néhány tájékoztató, de ezekről majd akkor szólok részletesebben. 

Valaki másnak van-e valami, amit egyebeken belül szeretne megbeszélni? Ha nincs, a 

napirend tehát a következő lenne: 
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Az ülés napirendje: 

1./ Tájékoztató a lejárt határidejű határozatokról és az előző ülés óta történt 

fontosabb eseményekről 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

2./ Tájékoztató az elmúlt negyedévben a Képviselő-testület által átruházott 

hatáskörökben hozott döntésekről 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

3./ A háziorvosi körzetek 2011. évi munkájáról szóló beszámolók megtárgyalása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

4./ Fogorvosi körzetek 2011. évi munkájáról szóló beszámolók megtárgyalása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

5./ Védőnői körzetek 2011. évi munkájáról szóló beszámolók megtárgyalása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

6./ Házi gyermekorvosi körzetek 2011. évi munkájáról szóló beszámolók 

megtárgyalása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

7./ Az önkormányzat 2011. évi működéséről szóló éves ellenőrzési jelentés 

megtárgyalása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

8./ Az ÖKOVÍZ Kft.-vel fennálló hulladékkezelési közszolgáltatási szerződés 

meghosszabbítása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

9./ Civil szervezetek 2012. évi pályázati támogatása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

10./ A helyi közrend, közbiztonság helyzetéről szóló beszámoló megtárgyalása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

11./ Wass Albert Művelődési Központ elektromos és fűtési rendszerének felújítása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

12./ A tápiósápi templomhoz vezető gyalogos lépcső felújítása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

13./ Sebességkorlátozás bevezetése a Szent Imre utcán 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

14./ Sportcélú létesítményfejlesztés lehetősége a látványcsapat sportágak támogatásáról 

szóló törvény alapján 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

15./ A települési folyékony hulladék kezelésével kapcsolatos kötelező helyi 

közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet módosítása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

16./ Bogdán Flórián Önkéntes Tűzoltó és Polgárőr Egyesület kérelme 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 

17./ Egyebek 

 

Horinka László polgármester: Aki az elhangzott napirendet elfogadja, kérem, szavazzon.  

 

Ügyrendi döntés 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 

igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

előterjesztett napirendet elfogadta. 
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Horinka László polgármester: Még egyszer köszöntöm vendégeinket, az egészségügyben 

dolgozó kollégákat, kicsi türelmeteket kérem, van két technikai jellegű napirendi pontunk, 

ezekkel kezdünk, utána következnek az egészségügyi beszámolók. 

 

1. NAPIRENDI PONT 

Tájékoztató a lejárt határidejű határozatokról és az előző ülés óta 

történt fontosabb eseményekről 

 

Horinka László polgármester: Mindenki megkapta az előterjesztést írásban, tartalma 

mindenki előtt ismert. Van-e ezzel kapcsolatban kérdés vagy észrevétel? Amennyiben nincs, 

az előterjesztett határozati javaslatról szavazzunk.  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

47/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

lejárt határidejű képviselő-testületi határozatokról és az előző 

képviselő-testületi ülés óta történt fontosabb eseményekről 

szóló, az SZMSZ 19. § (5) és 25. § (5)-(6) bekezdése szerint 

előterjesztett polgármesteri tájékoztatót elfogadja, egyúttal 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

2. NAPIRENDI PONT 

Tájékoztató az elmúlt negyedévben a Képviselő-testület által 

átruházott hatáskörökben hozott döntésekről 

 

Horinka László polgármester: Ezt a napirendi pontot nem tárgyalta bizottság, kérem a 

testület tagjait, hogy akinek kérdése van, jelezze. Úgy látom nincs kérdés, így az 

előterjesztéshez kapcsolt határozati javaslatról szavazzunk. 

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

48/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

2012. év I. negyedévében átruházott hatáskörben hozott 

döntésekről szóló, az SZMSZ 8. § (4) és 19. § (5) bekezdése 

szerint előterjesztett beszámolót elfogadja. 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester, ESZB elnöke 

 

3. NAPIRENDI PONT 

A háziorvosi körzetek 2011. évi munkájáról szóló beszámolók 

megtárgyalása 

 

Horinka László polgármester: Ezzel kapcsolatban elmondom, hogy az ESZB mint érintett 

bizottság tárgyalta a beszámolókat, megkérem elnök urat, hogy mondja el milyen döntést 

hoztak. 
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Szücsi Csaba: Mindhárom beszámolót elfogadjuk, ezzel egy időben szeretnénk kérni, hogy 

törekedjenek a rendelési idő, pontos betartására. 

Horinka László polgármester: Valóban érkezik időnként jelzés ezzel kapcsolatban a 

Hivatalba is, ezért ezt szeretném én is hangsúlyosan kérni.  

Az elején nem kérdeztem, elnézést, de most felteszem a kérdést, hogy a három háziorvos 

szeretne-e valamit hozzáfűzni a saját beszámolójához? 

Dr. Pesti László: Én a rendelési idő betartására szeretnék reagálni. Minden szerdán ügyeletes 

vagyok, ahol 8 órakor végzek, csak ezt követően tudok tisztálkodni, így a betegeket csak 9 

órától fogadjuk. Az asszisztensnőm az előre tervezett EKG-kat elkészíti, hogy mire 

megérkezem, már kézben legyen az eredmény. Erről a betegek tudnak, és természetesen nem 

küldünk el beteget akkor sem, ha nem végzünk a rendelési idő végéig. 

Horinka László polgármester: Nem ilyen jellegű problémákról beszélünk, hanem hogy a 

rendelés mondjuk 8 órakor kezdődik, viszont az orvos rendszeresen csak 10 körül érkezik. 

Nem szeretnék személyesen senkit kiemelni, mindenki annyit vegyen magára ebből, amennyi 

szükséges. 

Dr. Tiba Marianna: A magam részéről már jeleztem, hogy az önkormányzati honlapon nem 

jól van fenn a rendelési időm: nem 8 órakor kezdődik, hanem 9.00-kor. 

Horinka László polgármester: Én csak egy példát mondtam Pesti doktor úr szavaira 

reagálva.  

Dr. Tiba Marianna: Mindig van ember a rendelőben, csak akkor nem vagyok ott, ha 8.00 

előtt valaki bejelent egy fekvőbeteget, akit fel kell keresni. 

Dr. Fábián Gábor Péter: Én a rendelőben lévő beázásra szeretnék rákérdezni, történik-e vele 

valami? Nagyon csúnya, válik le a vakolat. 

Horinka László polgármester: Ez nem kapcsolódik szorosan a beszámolóhoz, meg fogjuk 

nézni, a költségviselést pedig egyeztetjük. Kérdés van-e a beszámolókkal kapcsolatban? 

Amennyiben nincs, az előterjesztett határozati javaslatról szavazzunk. Aki egyetért a 

háziorvosi körzetek beszámolóinak elfogadásával, kérem, szavazzon. 

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

49/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

1./ Dr. Tiba Marianna háziorvos beszámolóját az I. sz. 

háziorvosi körzet 2011. évi munkájáról elfogadja, 

2./ Dr. Fábián Péter háziorvos beszámolóját az II. sz. 

háziorvosi körzet 2011. évi munkájáról elfogadja, 

3./ Dr. Pesti László háziorvos beszámolóját az III. sz. 

háziorvosi körzet 2011. évi munkájáról elfogadja. 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

4. NAPIRENDI PONT 

Fogorvosi körzetek 2011. évi munkájáról szóló beszámolók 

megtárgyalása 

 

Horinka László polgármester: Szintén az ESZB tárgyalta. Kérdezem a fogorvosokat, hogy 

szeretnék-e szóban kiegészíteni a beszámolóikat? Illetve kérem a bizottság elnökét, hogy 

ismertesse, milyen döntés született az ülésen. 

Szücsi Csaba: A fogorvosi körzetek beszámolóit is elfogadásra javasoljuk, azonban Glonek 

doktornőt kérem, hogy pontosítsuk, jól értelmezzük-e a körzetek felosztását. Én a Béke 
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utcában lakom, de nem a doktornőhöz tartozom, ennek ellenére benne van a beszámolójában, 

hogy a Béke utca az ön körzetéhez tartozik. 

Dr. Glonek Ibolya: Ezt a listát az önkormányzattól kaptam néhány éve. 

Horinka László polgármester: A Kiskókai utca sem önhöz tartozik, pedig az közelebb van 

Sáphoz. Nem tartom kizártnak, hogy ez valamikor régen így lett meghatározva, ezt tisztázni 

kell. 

Dr. Glonek Ibolya: Ez tavaly és az előző években is így szerepelt a beszámolómban. 

Szücsi Csaba: Úgy látszik az idén alaposabban vizsgáltuk a beszámolót. 

Horinka László polgármester: Amennyiben nincs más kérdés, szintén az előterjesztett 

határozati javaslatról szavazzunk.  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

50/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

1./ Dr. Kerekes Sándor fogorvos beszámolóját az I. sz. fogorvosi 

körzet 2011. évi munkájáról elfogadja, 

2./ Dr. Glonek Ibolya fogorvos beszámolóját az II. sz. fogorvosi 

körzet 2011. évi munkájáról elfogadja. 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

5. NAPIRENDI PONT 

Védőnői körzetek 2011. évi munkájáról szóló beszámolók 

megtárgyalása 

 

Horinka László polgármester: Egy újabb napirendi pont, melyet az ESZB tárgyalt. A 

védőnőket kérdezem: szeretnétek-e kiegészítést hozzáfűzni a beszámolókhoz? Illetve kérem a 

bizottság elnökét, mondja el milyen döntésre jutottak? 

Szücsi Csaba: A bizottság elfogadásra javasolja mindhárom beszámolót. 

Horinka László polgármester: Én annyit jegyeznék meg, hogy Jusztina beszámolójában 

olvastam néhány borzalmas helyzetről; remélem nem ez az általános. Kérdés van-e? 

Szeretném mindannyiunk nevében megköszönni a védőnők munkáját, és különösen 

Magdolnáét, aki az idén nyugdíjba készül. A te esetedben a több évtizedes, áldozatos munkát 

egyben szeretnénk megköszönni.  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

51/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

1./ Szanyi Jánosné védőnő beszámolóját az I. sz. védőnői körzet 

2011. évi munkájáról elfogadja, 

2./ Fontos Magdolna védőnő beszámolóját az II. sz. védőnői 

körzet 2011. évi munkájáról elfogadja, 

3./ Nagy Jusztina védőnő beszámolóját az III. sz. védőnői körzet 

2011. évi munkájáról elfogadja. 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

6. NAPIRENDI PONT 
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Házi gyermekorvosi körzetek 2011. évi munkájáról szóló beszámolók 

megtárgyalása 

 

Horinka László polgármester: Elérkeztünk a gyermekorvosokhoz. Szeretnék-e kiegészíteni 

a beszámolójukat? Az ESZB tárgyalta, milyen döntés született?  

Szücsi Csaba: Mindkét beszámolót elfogadásra javasolja a bizottság.  

Horinka László polgármester: Kérdés van-e? Hasonlóképpen, mint Fábián doktornál, van 

egy megjegyzés a rendelő állapotára vonatkozóan. Ezt is megnézzük, és döntünk a 

finanszírozásról, hogy bérbeadói vagy bérlői feladatkörbe tartozik-e. 

Dr. Laczkó Katalin: Annyit szeretnék még hozzáfűzni, hogy nincs melegvíz sem, ez 

kimaradt a beszámolóból. 

Horinka László polgármester: Valószínűleg csak elromlott a bojler. Erre szintén az a 

helyzet vonatkozik, hogy vannak dolgok, amiket az ott dolgozó orvosoknak kell elvégeztetni 

és van, amit az önkormányzatnak. Meg fogjuk nézni, és egyeztetjük, hogy mi hova tartozik. 

Amennyiben nincs kérdés, a határozati javaslatról szavazzunk. Aki egyetért a házi 

gyermekorvosi körzetek munkájáról szóló beszámolók elfogadásával, kérem, szavazzon. 

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

52/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

1./ Dr. Laczkó Katalin házi gyermekorvos beszámolóját az I. sz. 

házi gyermekorvosi körzet 2011. évi munkájáról elfogadja, 

2./ Dr. Balog Erzsébet házi gyermekorvos beszámolóját az II. sz. 

házi gyermekorvosi körzet 2011. évi munkájáról elfogadja, 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

/17:30 A háziorvosok, gyermekorvosok, fogorvosok és védőnők távoznak az ülésről./ 

 

7. NAPIRENDI PONT 

Az önkormányzat 2011. évi működéséről szóló éves ellenőrzési 

jelentés megtárgyalása 

 

Horinka László polgármester: A PTÜB tárgyalta, két észrevételt tett hozzá, kérem, hogy az 

elnök úr foglalja össze, melyek ezek. 

Kecser István: A Polgármesteri Hivatal informatikai rendszerében vannak hiányosságok, 

azonban a vizsgált időszakot követően történtek pozitív változások, amiről a bizottsági ülésén 

értesültünk. Azt érzékeltük, hogy nem tökéletes a rendszer, de ha a környékbeli hivatalokéval 

összehasonlítjuk, akkor azt mondhatjuk, hogy jó helyzetben vagyunk. Véleményünk az volt, 

hogy vizsgáljuk át ne csak „tűzoltási” szemmel, és a szükséges fejlesztéseket tegyük meg.  

A másik ügy a Faluszolga. Bűnös felelőtlenség lenne, ha figyelmen kívül hagynánk a 

megállapításokat. A vízmű-üzemeltetés elmegy a Faluszolgától, ezáltal lényegesen kevesebb 

feladata lesz. Az is kérdéses még, hogy az intézmények karbantartása, üzemeltetése kinek a 

feladata lesz később. Ez két komoly profil a településüzemeltetés területén, de még nem 

tudjuk, hogyan oldódik meg. Amikor már letisztulnak a dolgok, akkor tudunk felelős döntést 

hozni, hogy mi legyen a továbbiakban. Akkor azonban 30 napon belül készítenünk kell egy 

javaslatot a Faluszolga átalakítására. Addig a meglévő elektronikus nyilvántartási rendszer 

vezetését egy kicsit feszesebben kell megkövetelni: pontosan és értékelhetően vezessék. 
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Horinka László polgármester: A bizottság javaslatával kiegészített határozatról szavaznánk. 

Aki egyetért az elhangzott javaslattal, kérem, szavazzon. 

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

53/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  

1./ A helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 

92. § (10) bekezdése alapján az önkormányzat 2011. évi 

működéséről készült, 2012. február 15-én kelt éves 

ellenőrzési jelentést elfogadja. 

2./ Az informatikai rendszerrel kapcsolatosan tett belső ellenőri 

megállapítások alapján úgy dönt, hogy a Polgármesteri 

Hivatal informatikai rendszere kerüljön felülvizsgálatra, és 

készüljön tételes, beárazott javaslat a biztonságos 

működéshez szükséges fejlesztésekre vonatkozóan. 

3./ A Faluszolga Kft. működésével kapcsolatosan tett belső 

ellenőri megállapítások alapján úgy dönt, hogy az oktatási 

intézmények, illetve a vízmű-üzemeltetés feltételeinek 

letisztulását követő 30 napon belül készüljön javaslat a 

Faluszolga Kft. további működését, illetve a 

településüzemeltetési feladatok ellátásának módját illetően. 

4./ Utasítja a polgármestert, a jegyzőt, valamint a Faluszolga 

Kft. vezetőjét az ellenőrzés során megállapított hibák és 

hiányosságok kiküszöbölésére, a jelentésben foglalt 

szükséges intézkedések megtételére.   

Határidő: 1./ azonnal; 2./ 2012. augusztusi ülés; 3./ 

körülményektől függően, de legkésőbb a 2012. decemberi ülés; 

4./ folyamatos 

Felelős: 1./ polgármester; 2./ jegyző; 3./ polgármester; 4./ 

polgármester, jegyző, Cseri Tamás ügyvezető 

 

8. NAPIRENDI PONT 

Az ÖKOVÍZ Kft.-vel fennálló hulladékkezelési közszolgáltatási 

szerződés meghosszabbítása 

 

Horinka László polgármester: Sokadik hosszabbításról van szó, a PTÜB elfogadásra 

javasolja. Van-e kérdés? Amennyiben nincs, az előterjesztésben található határozati 

javaslatról szavazzunk. 

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

54/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-

testülete 

1./ megtárgyalta az ÖKÖVÍZ Kft.-vel fennálló, a 

települési hulladékkezelésre vonatkozó 

közszolgáltatási szerződés módosításának tervezetét, 

és hozzájárul a szerződés – módosítás szerinti – 2012. 

április 1-től 2012. június 30-ig történő 

meghosszabbításához. 
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2./ felhatalmazza és felkéri a polgármestert a 

szerződésmódosítás aláírására. 

Határidő: 1./ azonnal; 2./ 2012. április 30. 

Felelős: Horinka László polgármester 

 

9. NAPIRENDI PONT 

Civil szervezetek 2012. évi pályázati támogatása 

 

Horinka László polgármester: Az OMSB tárgyalta, a javaslataik eljutottak hozzátok. Elnök 

úr, kérlek, ismertesd milyen szempontok alapján jutottatok el a javaslathoz.  

Katus Norbert: Néhány alapelvet had mondjak el. Évek óta törekszünk az igazságosságra és 

az arányosságra, ami szempontunk volt idén is, illetve a munka során figyelembe vettük az 

előző évi támogatásokat is. Illetve a vonatkozó rendelet a konkrét pénzügyi támogatáson túl 

más támogatási formát is lehetővé tesz, amivel éltünk is. 

Ez utóbbi témát illetően konkrétan a kézilabdásokról, gyerekfociról és a taekwon-do-ról van 

szó. A kézilabda szakosztálynak 450 ezer forint támogatást javasolunk, mert a lehetséges 

pályázati támogatások elnyeréséhez igazolásokra van szükségük, ami sok pénz. Emellett 

áttekintve a pályázatokat láttuk, hogy ezek a sportágak százezres nagyságrendű terembérleti 

díjat fizetnek ki, ezért az a javaslatunk, hogy a tornacsarnokban, tornateremben a tavalyi 

felhasznált órakereteik fele után fizessenek csak, ami tulajdonképpen 50 %-os bérleti díj 

kedvezményt jelent. A kézilabdásoknál erre nincs lehetőség, mert más településen 

kénytelenek edzeni, a másik kettőnél viszont jelentős összeget jelent. A taekwon-do-nál ez 

366 ezer forint, így ha nem is emeljük a tavalyi pénzbeli támogatásukat, ez 183 ezer forint 

többlettámogatást jelent. Ők a Móra iskolában tartják az edzéseiket. Ha nézzük a korábbi 

összegeket, miszerint 475 ezret adtunk, amiből 366 ezret visszafizettek bérleti díjban, akkor 

látható, hogy egyik zsebünkből megy a másikba a pénz. Megalapozottnak tartjuk, hogy 

magasabb összeget kérnek, a tagdíj, amit hozzátesznek 6 ezer forint/fő havonta. 

A gyerekfocisok 144 órát használják a csarnokot, ha 50 %-ot ingyen adnánk, akkor 170 ezer 

forint plusztámogatást adunk, azon túl, hogy a tavalyi összeget meghagyjuk. 

A KSK esetében minimális a terembérlet, náluk ez nem jellemző, ott nem javasolunk ilyet. A 

gyerekfocinál és a KSK-nál felmerültek egyéb igények, amelyek az önkormányzati ingatlanok 

fejlesztésére vonatkoznak. A focisták elnyertek 2 millió forintot infrastruktúrafejlesztésre és 

900 ezret utánpótlásra. Azt javasoljuk, hogy ne adja meg az önkormányzat teljes egészében az 

ezekhez kért támogatást, mert azt szeretnénk, ha több szponzort vonnának be a 

finanszírozásba. Ezen kívül a testület egy külön határozatban támogathatja őket, ha úgy dönt. 

A gyerekfoci a pályázatába beírta például, hogy egy lelátót szeretnének kialakítani, de azt 

gondoljuk, hogy nem a civil keretből kellene erre áldozni.  

A polgármesteri keret 220 ezer forint, ami az előző évekhez képest magasabb. Ha szeretnétek, 

végigmondom az indoklást. Olyan javaslatot szerettünk volna összeállítani, ami mögé 

mindenki oda tud állni. 

Horinka László polgármester: Akár az alapelvekkel, akár az összegekkel kapcsolatban van-

e hozzászólás? 

Kecser István: Egyetértek az alapelvekkel és az összegekkel is, de a Móránál hiányozni fog 

ez az összeg. Én gondolkodom azon, hogy a két pályázati összegről is döntsünk. Ha már 

nyertek, álljunk mögéjük, ne hagyjuk, hogy elvesszen a pályázati támogatás. Sajnálok minden 

fillért. 

Horinka László polgármester: Elmondom, hogy – ha jól emlékszem – 2 millió forintból fel 

akarják újítani az öltözőt, javítani a pályavilágítást, lelátót építeni, de ez nagyon kevés, még 

az öltözőre sem elég. Gyakorlatilag a 40 évvel ezelőtti állapotok vannak, szégyen, ha egy 

másik településről bemegy egy vendég. 500 ezer forintból kifesteni sem lehet. Biztattam a 
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vezetőséget, hogy tovább kell pályázni felújításra, de a 30 % nem finanszírozható működési 

költségekből.  

Kecser István: Ez itt marad a községben, épületben. Egy vendégcsapat előtt ne égjünk már.  

 

/17:50 Balog Mónika megérkezett az ülésre./ 

 

Katus Norbert: Átugranék az ÖTE-re. A polgárőrséget nem látjuk, gyakorlatilag nincsenek, 

ezért felmerül a működésükkel kapcsolatban néhány kérdés. Nem biztos, hogy tudnak ilyen 

formán működni, a támogatási összeg is kérdéses. 

Horinka László polgármester: A polgárőrök közül néhányan panaszkodnak, hogy nem 

férnek hozzá az autóhoz, nincs pénz benzinre. Ezt házon belül kellene megoldani. Vállaltam 

egy moderátorszerepet köztük. Azt mondtam nekik, hogy ha a rendőrség udvarán álló autóhoz 

könnyebben jutnak hozzá, akkor álljon ott. Vannak 18-20 éves fiatalok, akiket az Egyesület 

vezetősége túl meggondolatlannak tart ahhoz, hogy egyedül járőrözzenek. Meg lehet 

határozni, hogy ki járőrözhet és ki nem, vagy egy tapasztaltabb kollégával mehetnének. Azt 

gondolom, hogy lehetne normális működést kialakítani, ha mindkét fél akarja. 

Balog Mónika: Én is ezt hallottam, hogy nem merik a tűzoltók felvállalni ezeknek a 

fiataloknak a viselkedését, önbíráskodását.  

Horinka László polgármester: Lehet ezt szabályozni, a fiatalok akkor mehetnek, ha van 

velük egy idősebb is. Azzal jöttek ide, hogy külön akarnak válni. Megbeszélni kellene nem 

fejjel menni a falnak. 

Dr. Gebauer Béláné: Hány polgárőrünk van? 

Horinka László polgármester: Azt mondják a polgárőrök, hogy 15, más forrás szerint 8 

körül, a tűzoltóknál 40-50 közötti létszám van, de ebben mindenki benne van, aki valaha 

belépett. 

Dr. Gebauer Béláné: Én konkrétan 8 főről hallottam. 

Katus Norbert: A beszámolójukból kiderül. 

Balog Mónika: Van olyan, aki nem is itt lakik, csak az tag, aki fizet tagdíjat. 

Horinka László polgármester: Lehet, hogy csináltak egy tagrevíziót, nem tudom. Változtat 

ez valamit a javaslaton? 

Balog Mónika: Tavaly is a polgárőrség nélkül kapták a támogatást. 

Katus Norbert: Együtt kértek egy magasabb összeget. 

Horinka László polgármester: Együtt kapták, mert 2010 elején volt a gond, hogy kinek a 

nevén van az autó. 2011-ben pedig már közösen működtek, azt mondtuk, hogy osszák meg. 

Katus Norbert: Együtt 1,8 milliót kértek, szertárépítésre akarták konkrétan fordítani.  

Horinka László polgármester: Mivel egyéb jelentős szempont nem merült fel, azt javaslom, 

hogy az OMSB által elfogadott listáról szavazzunk. Aki egyetért a civilszervezetek 2012. évi 

támogatására tett bizottsági javaslattal, kérem, szavazzon. 

 

A Képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

 

55/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi önszerveződő 

közösségek pénzügyi támogatásának rendjéről szóló 1/2010. (II. 3.) önkormányzati rendelete 

alapján 

1./ A helyi önszerveződő közösségeket pályázataikban megfogalmazott 2012. évi céljaik 

megvalósításában az alábbiak szerint támogatja: 

 
 Szervezet Támogatott cél Támogatási összeg (Ft) 

1.  Atom Dance tánccsoport versenyeztetés, KI-MIT-TUD? 50.000,- Ft 

2.  Barátság Nyugdíjas Klub Tápiómenti Nyugdíjas Találkozó 200.000,- Ft 
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3.  Bogdán Flórián Önkéntes 

Tűzoltó és Polgárőr Egyesület 

szertárépítés, működési kiadások 900.000,- Ft 

4.  Falu Érdekvédelmi Közösség majális, szüreti vígasság, 

teremlabdarúgó kupa 

200.000,- Ft 

5.  Maglódi (Sülysápi) Református 

Egyházközség 

táboroztatás, hitéleti 

tevékenység 

30.000,- Ft 

6.  Magyar Pünkösdi Egyház 

Sülysápi Gyülekezete 

emeleti helyiség felújítása, 

járólap cseréje, festés, lépcső 

felújítás, vizesblokk-felújítás 

200.000,- Ft 

7.  Sülysáp I. Rk. Egyházközség ifjúsági táborok, zarándoklat 

megvalósítása 

525.000,- Ft 

8.  Sülysáp II. Rk. Egyházközség működési kiadások (rezsi, 

irodaszer, egyéb 

anyagbeszerzés) 

500.000,- Ft 

9.  Sülysáp Községi Sportkör 

/futball/ 

sporttevékenység, működési 

kiadások 

2.750.000,- Ft 

10.  Sülysáp Községi Sportkör 

/kézilabda/ 

sporttevékenység, működési 

kiadások 

450.000,- Ft 

+ ingyenes tornaterem-

használat az előző évi 

bérleti díj 50 %-a erejéig 

11.  Sülysáp Községi Sportkör 

/taekwon-do/ 

sporttevékenység, működési 

kiadások 

475.000,- Ft 

+ ingyenes tornaterem-

használat az előző évi 

bérleti díj 50 %-a erejéig 

12.  Sülysápi Gyerekfoci Egyesület sporttevékenység, működési 

kiadások 

200.000,- Ft 

+ ingyenes tornaterem-

használat az előző évi 

bérleti díj 50 %-a erejéig 

13.  Sülysápi Nyugdíjas 

Hagyományőrző Pávakör 

működési kiadások, 20 éves a 

Pávakör rendezvény  

100.000,- Ft 

14.  Tápiómente Ökölvívó Egyesület versenyeztetés költségei, 

verseny rendezése 

300.000,- Ft 

15.  Tápiómenti Kisbárka Egyesület működési kiadások 250.000,- Ft 

16.  Tápiómenti Tömegsport 

Alapítvány 

sülysápi futónap, működési 

kiadások 

150.000,- Ft 

2./ Az Arany Liliom Alapítvány pályázatát elutasítja, mivel az abban tervezett beszerzést 

/fényképezőgép/ nem látja Sülysáp lakossága számára hasznosnak.  

3./ A Gyermekszív Nagycsaládosok Sülysápi Egyesülete pályázatát elutasítja, mivel az 

egynapos kirándulást nem látja hatékony civil munkának, az ételcsomagok osztását pedig 

saját családsegítő szolgálatán keresztül biztosítja, így javasolja más forrás felkutatását a 

civil szervezet e céljára.  

4./ Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.  

Határidő: 1./-2./ azonnal; 2012. május 19. 

Felelős: polgármester  

 

Horinka László polgármester: Arról a javaslatról is kell dönteni, hogy milyen módon 

támogassuk, vagy támogassuk-e egyáltalán a létesítményfejlesztési szándékokat.  

Katus Norbert: A gyerekfocinál hasraütésszerűnek éreztem az összeget, először mérjük fel 

az anyagi vonzatát, és utána beszéljünk róla. 

Horinka László polgármester: A gyerekfoci is jogosult a TAO-ra, pályázzanak, és erről egy 

későbbi időpontban döntenénk. Erről tájékoztatjuk őket. 

A KSK esetében pedig az ingatlanjaink felújítására létrehozott keretet javasolom forrásként, 

nem tudom, mennyi van még belőle, a WAMK korszerűsítését is ebből kell megoldani.  

 

/18:00 Szmodics Róbert r. alezredes és Naszvadi Gábor r. főhadnagy megérkeznek az ülésre./ 

 

http://www.sulysap-epk.hu/
http://www.sulysap-epk.hu/
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Horinka László polgármester: Köszöntöm a rendőrség képviselőit. Egy kis türelmüket 

kérem, benne vagyunk egy napirendben, ezt lezárjuk.  

A KSK elnyert létesítményfejlesztésre 2 millió forint támogatást. Ennek az önerejéről, kb. 600 

ezer forintról kellene dönteni, mivel végül is a mi ingatlanjainkat újítják fel a pályázati 

pénzből. 

Balog Mónika: Mire pályáztak? 

Horinka László polgármester: Világításra, öltöző-felújításra és WC-kialakításra, de nem 

hiszem, hogy mindent meg tudnak valósítani, mert ez a pénz nagyon kevés. Az emeleten van 

egy nagy öltöző, de az kevés, ezért a volt bisztró helyiségeit alakítanánk át, ott kerülne 

kialakításra öltöző zuhanyzóval, hogy legyen külön öltöző a hazai és vendégcsapatnak. 

Balog Mónika: A KSK pályázott vagy az önkormányzat? 

Horinka László polgármester: Mindkettő. A KSK a mostani öltöző felújítására pályázott, az 

önkormányzat új vizesblokk kialakítására és a tető felújítására pályázott. Szavazhatunk erről. 

Előre jelzem, hogy tartózkodni fogok. Aki egyetért azzal a javaslattal, hogy biztosítsuk a 

pályázathoz szükséges önerőt a KSK részére, kérem, szavazzon. 

 

A Képviselő-testület 6 támogató szavazattal, 1 ellenszavazat és, 1 tartózkodás mellett az 

alábbi határozatot hozta: 

56/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

úgy határoz, hogy 

1./ a Sülysáp Községi Sportkör által elnyert 

létesítményfejlesztési (öltözőfelújítás, pályavilágítás 

felújítása) célú TAO pályázathoz a szükséges 600 ezer Ft 

önerőt biztosítja a költségvetés „Épületek karbantartási, 

felújítási alapja” terhére.  

2./ a munkálatok elvégzését követően a Sportkör köteles az 

Önkormányzatot értesíteni és a keletkezett számlákat és 

egyéb dokumentációt betekintésre átadni 

3./ utasítja a polgármestert a szükséges intézkedések 

elvégzésére 

Határidő: 2012. december 31. 

Felelős: polgármester 

 

10. NAPIRENDI PONT 

A helyi közrend, közbiztonság helyzetéről szóló beszámoló 

megtárgyalása 

 

Horinka László polgármester: Szeretettel köszöntöm és egyúttal bemutatom Szmodics 

Róbert rendőr alezredes urat, akit a monori rendőrkapitányság vezetésével bíztak meg március 

16-ától. Valamint köszöntöm a sülysápi rendőrőrs parancsnokát, Naszvadi Gábort, akit 

viszont már jól ismerünk.  

Az urak két okból jöttek el hozzánk: az egyik, hogy a testületnek jóvá kell hagynia a kapitány 

úr kinevezését, másrészt a rendőrség éves beszámolója is napirenden van. Javaslom, hogy a 

beszámolóval kezdjünk, amit még Kelemen úr nyújtott be, utána áttérünk a másik témára. Az 

írásos anyagot mindenki megkapta, a PTÜB tárgyalta, elfogadásra javasolja. Szeretnék-e 

kiegészíteni a rendőrség képviselői? 

Naszvadi Gábor r. főhadnagy: Ahogy a polgármester úr is mondta, Kelemen úr március 15-

től más beosztásba került. Igazából mindenki tudja, hogy milyen gazdasági helyzetben van a 

világ, ez kezd megmutatkozni a mi településeinken is. Egyre gátlástalanabb bűnözőkkel 

találkozunk, most már azok is lopnak, akik eddig nem. A rablók az arcukat alig takarva 
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szórakozóhelyeken is rablásokat követnek el, nem törődve a következményekkel. Mendén és 

Sülysápon is volt ilyen, Mendén elfogtuk, itt sajnos még nem. Az egész úgy zajlik, hogy 4-5 

szórakozó ember közé bemegy az illető, és azt mondja, hogy pénzt vagy életet.  

A bűnözési volumenben mindenhol emelkedés mutatkozik, 10-15 %, ez vonatkozik a 

betöréses lopások számának emelkedésére is. Tavaly novemberben elkezdődött egy betörési 

hullám, ami december végére ugyan megszűnt, de ebben az időszakban 10 ügyet tartunk 

nyilván, ezekben még nem tudjuk lezárni a nyomozást.  

Az önkormányzattal a viszonyunkat jónak ítélném, iskolai rendőreink aktívak. Járőreink 

nagyon sokat mennek. A kétautós keretünk egyre csökkent. Amikor a tavalyi betörések 

voltak, kutyás, gyalogos járőröket is foglalkoztattunk. Nem tudom mi lesz ennek a vége, 

inkább rosszabbat várunk, olyanok a számok, mint 2011-ben. Nagyon sokat segít a 

munkánkban az a támogatás, amit az önkormányzattól kaptunk.  

Katus Norbert: Nagyon tartalmasnak ítélem a beszámolót, azonban az újságra felhívnám a 

figyelmet: keressenek bátran, elsőbbséggel kezelnénk a rendőrségi tájékoztatókat, cikkeket.  

Illetve fontosnak tartanám a Vasút utca felső részének lakóingatlanait erőteljesebb 

figyelemmel kísérését, mivel azok a telkek a Határ utca felől teljesen védtelenek. 

Naszvadi Gábor r. főhadnagy: Dolgozom egy komplexebb tájékoztató kiadásán, a Határ 

útra mi is felfigyeltünk. 

Balog Mónika: Nekem az lenne a kérdésem, hogy mit jelent az, hogy valaki körzeti 

megbízott? 

Naszvadi Gábor r. főhadnagy: A falu rendőrét jelenti: beszél az emberekkel, kapcsolatot tart 

az önkormányzattal, szervezetekkel, kézben tartja a falu közbiztonságát. A járőr nem az, aki 

megáll a boltban, és megkérdezi az időseket, hogy van-e valami gondjuk. Célom, hogy legyen 

körzeti megbízott; egy státusz már kialakításra került, de még nincs hozzá kolléga. Kapitány 

úr is támogatja, hogy legyen körzeti megbízottunk.  

Horinka László polgármester: Ami annak idején a Jámbor Feri bácsi volt. 

Balog Mónika: Tudom, hogy ki volt, de miért alakult úgy, hogy nincs? 

Naszvadi Gábor r. főhadnagy: Itt van rendőrőrs, és mindenki úgy gondolta, hogy akkor itt 

nem kell. Sülysáp az egyetlen őrsi székhely, amely nem város, ezért hátrányban van. Sülysáp 

8 ezer lakosával valahogy kimaradt ebből a fejlesztésből, de ez nem is a megyei főkapitány 

hatásköre, hanem az országosé. 

Horinka László polgármester: Mikortól várható, hogy lesz körzeti megbízottunk?  

Szmodics Róbert r. alezredes: Remélhetőleg még ebben az évben.  

Engedjék meg, hogy néhány szóval bemutatkozzam. 1997-től vagyok hivatásosként a 

rendőrség állományában, ezzel egy időben nyomozói beosztásba helyeztek. Az intellektuális 

bűncselekményekkel foglalkoztam: csalásokkal, sikkasztásokkal, gazdasági eseményekhez 

kapcsolódó bűncselekményekkel. 2004-től az Autópálya Rendőrség nyomozószervét 

vezettem, ezt követően az ORFK-hoz kerültem, a bűnügyi osztályra, ahol osztályvezető 

státuszig jutottam el. Idén kerestek meg azzal, hogy a kapitányság vezetését vállaljam el. 

Igyekszem minden települést felkeresni, az oktatási intézményeket is.  

Adnék egy komplexebb tájékoztatás a jövőről. Valóban folyamatban vagy egy körzeti 

megbízott elhelyezése, de a konkrét feladatköre még kialakulóban van. Ő az, aki ismeri a 

helyi viszonyokat, a helyi bűnözőket, olyan információkkal rendelkezik, amivel a járőr nem. 

Az ORFK jóváhagyása már megvan, a sülysápi és monori rendőrkapitányság többi őrsének 

kiegészítése folyamatban van, amennyire tőlünk telik, a maximális létszámot próbáljuk 

megszerezni.  

A második etapban egy kétéves folyamatról van szó, ami érinti a nyomozói munkát is. 

Hosszútávon tervezzük az őrsök bűnügyi állományát is felfejleszteni, ami korábban létezett, 

de utóbb nem volt rá bérfedezet, ezért eltűnt az állományból. Csökkent az őrsök, a 

kapitányság létszáma, egy olyan szintre, ami kezelhetetlenné teszi a dolgokat. Ebben a 

vonatkozásban azt tudom mondani, hogy az őrs minimum egy fős fejlesztése meglesz. Azon 
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túl, ha lesz lehetőségem, a főkapitány úrhoz kérelemmel fordulok további egy főért. 

Bérfedezet van, de létszám nincs. Létszámon felüli finanszírozásra külön engedély alapján 

kerülhet sor.  

Mindezeken felül az is tervbe van véve, hogy egy szállítással foglalkozó alegység kerül 

létrehozásra, amely az őrizetesek, foglyok szállítását fogja végezni. Ez is sok időt elvesz az 

őrsöktől. Ha megrendeljük a szállítást, ők hozzák-viszik a foglyokat, megmondjuk, mikorra 

kell, és ott lesz az őrizetes. Tehermentesíti az őrsöket és a kapitányságot is. A rendőr, aki 

szolgálatban van, többet tud foglalkozni a települések biztonságossá tételével. A központilag 

elrendelt akciókban sajnos részt kell venni, ez elvonó tényező. 

Egy további fejlesztés során létrejön egy közlekedésrendészeti részleg is. Idegenként igénybe 

tudjuk őket venni, nem lehet rájuk fogni, hogy elfogultak. Tartok azonban attól, hogy erre a 

lehetőségre is le fog csapni mind a 13 rendőrkapitányság, de törekszünk arra, hogy a lehető 

leggyakrabban tudjuk őket alkalmazni.  

Helyi szinten is kezelhetők bizonyos problémák. Nem tudom, jelenleg mi a helyzet, de 

bizonyos tekintetben mostohán voltak kezelve az őrsök, az őrsparancsnok helyzete sem 

könnyű. Az őrsökről berendelt kollégák 24 óra szolgálat után 72 órát kiesnek a szolgálatból. 

Azt nem mondom, hogy nem kell az őrsről időnként munkatársakat bevonni, de igyekszünk a 

legoptimálisabb megoldásokat megtalálni.  

A vagyon ellenei bűncselekmények országos szinten jelentenek problémát. Ahogy a 

parancsnok úr is elmondta, most már az is lop, aki eddig nem lopott. Gyakorlatilag 

felértékelődtek a könnyen megszerezhető javak, ami nincs lebetonozva, azt elviszik. Nagyon 

találó volt a megélhetési bűnözés kategória, amit országosan kell kezelni, de a gyakorlati 

megoldás az, hogy járőröket, körzeti megbízottakat telepítünk.  

A gépkocsihelyzet szintén országosan nem túl rózsás, folynak a gépjárműcserék, gond az 

üzemanyag, a lízingszerződések, az ajándékozási szerződések. Az ország helyzete hozza 

magával a rendőrség helyzetét. A lízingszerződések kikötik a futható kilométerek számát, 

amit meg kell növelni. Szerződéshosszabbítás várható, ami azért gond, mert a kollégák 

leamortizálódott autókal fognak járni. Ennek nem tudunk örülni, nem a mi döntésünk. 

Amennyiben lesz lehetőségünk gépjárműfejlesztésre, meg fogjuk tenni. Egy másik probléma, 

hogy miért nincs terepjáró. A helyzet az, hogy nincs Monoron sem, sőt Pest megyének sincs. 

Pedig nagyon sok esetben indokolnák a terepviszonyok az ilyen gépjármű használatát.  

Én másként gondolom az őrsök működését: én biztosítanám az önálló feladatvégzést, amit a 

lakosság elvár tőlük, támogatóként lépne fel a kapitányság. Sok település esetén előfordult, 

hogy a kapitányság elvonta a felajánlott önkormányzati támogatást, ami nem járható út. Egy 

település a saját őrsének szánja a támogatást.  

Polgárőrség: Felvetettem a vezetőknek, hogy egy évben kétszer szervezünk konferenciát, az 

első meg is volt áprilisban. Ez egy intézmény lesz a továbbiakban, a kapitányság 

feladatrendszerébe illeszkedően. Igényeiket megpróbáljuk támogatni. Az ötleteik, javaslataik, 

igényeik sok esetben, el sem jutottak a kapitányságra. Kollegiálisan sokkal hatékonyabban 

lehet velük együttműködni. Mindenki elmondta mik a lehetőségeik, anyagi és technikai 

lehetőségekről egyaránt szó volt, amit a település érdekében tudunk hasznosítani.  

Az idei év a változások éve a jogszabályok vonatkozásában, ezt mindenki látja, tapasztalja. 

Április 15-től módosult a szabálysértési értékhatár, ami 50 ezer forint, ez egy közmunkás 

fizetésnél több. Ezzel párhuzamosan a rendőrkapitányság kapott egy új feladatot: ez a 

szabálysértési feladatok előkészítése. Ezt le is teszteltük: Vecsésen prostituáltakat fogtunk el, 

az egyik 10 nap elzárást, a másik pénzbüntetést kapott, 48 órán belül le is zártuk az ügyet. 

Nem az őrsöknek kell elvégezni ezt a munkát, az ügyeiket be tudják küldeni hozzánk, ha 

előállítás is van benne, nem ők kínlódnak vele, hanem jól képzett kollégák, bírósági 

kapcsolatokkal. Ezzel ismét segítettünk az őrs munkatársain.  

Az újságos felajánlást köszönjünk, van sajtóreferensünk. Annyi változás lesz a működési 

rendszerben – az őrsparancsnok urak még nem tudják –, hogy minden cikktervezetet be kell 
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küldeni hozzánk. Előfordulhat, hogy sajtó vonatkozásában néhánynapos csúszásra kell 

számítani, ezért kérem, hogy időben értesítsenek a lapzártáról, az engedélyezési eljárásnak le 

kell futni. El szeretném kerülni az olyan félreértéseket, amilyenek egyik-másik másik 

településen előfordultak. Mindet meg fogunk tenni annak érdekében, hogy zökkenőmentes 

legyen az együttműködésünk. Ha statisztikát kérnek a Gábor meg fogja adni, ki is tudja 

értékelni. Ha az embereknek odaadunk számadatokat, elolvassák és elszörnyülködnek. A jövő 

évi beszámolóval lesznek gondok a szabálysértési összeg miatt, hiszen április 1-től változtak, 

nem lesz egyszerű valós adatokat megadni. Hirtelenjében ennyi. 

Horinka László polgármester: Van-e kérdés? Nagyon kimerítő volt alezredes úr 

tájékoztatása. Egyrészt a beszámoló elfogadásáról szavazunk, másrészt pedig a kinevezés 

támogatásáról. 

Kecser István: Egy gyakorlati kérdésem van: Én napi szintem kocsikázom Pest és Sülysáp 

között. Itt lenne mit tenni közlekedésrendészeti területen: a 31-es úton vagy egy szakasz, ahol 

rendszeresen őrült módjára előzgetnek.  

Szmodics Róbert alezredes: Valóban közlekedésrendészeti téren szintén vannak anomáliák. 

Sajnos a behajtott pénzekből egy fillért sem kapunk, mert korábban a rendőrségeket ez 

érdekelté tette, és indokolatlanul sok volt a bírságolás. Mindenhol generális probléma, hogy 

mérünk, mérünk, de a klasszikus tevékenység háttérbe szorult. A problémát érzékeltem. 

Ahhoz, hogy hatékonyan tudjunk mérni, meg kell vizsgálni azt a helyet, ahol biztonságosan, 

és szabályosan lehet mérni. Nem a pénzbehajtás a rendőrség célja, az erről való felfogás 

eltorzult egy kicsit. Fel fogjuk mérni azokat a helyeket, ahol úgy tudunk mérni, hogy 

állampolgári panasz ne legyen. A mérési adatokat nem mi dolgozzuk fel, hanem a rendszer 

automatikusan jelzi Vas megyébe. Olyan helyen kell mérni, ahol a sebességkorlátozó tábla, és 

a körülmények indokolják. Nem érdekünk, hogy panaszok legyenek, az felesleges 

papírmunka. Egy kis türelmüket kérem, hiszen fontos, hogy ne legyenek túl feltűnőek a 

helyek ahhoz, hogy a gyorshajtókat elkapjuk. Ha fehér inges, sapkás kollégákat látnak, akkor 

ők a helyeket mérik fel, és meghatározzák, hogy mely településeken, mely időpontokban kell 

mérni.  

Kecser István: Részben ez volt a kérdés, mert tény, hogy a település belterületén is vannak 

olyan pontok, ahol érdemes mérni. De a 31-esen vannak olyan hosszabb, egyenes szakaszok, 

ahol, aki nem tudott korábban kiszakadni a sorból, őrült módjára előz, nem törődve semmivel. 

A másik a mendei ABC környékén kialakult helyzet: ott balkáni állapotok uralkodnak 

reggelente. Rendőrautót soha nem látok azon a részen, mondjuk annak a parkolónak a 

kialakítása szabálytalan, úgy ahogy van. Volna néhány ötletem a megoldásra. Ez két olyan 

kérdés, amiben nem látom az intézkedést. 

Szmodics Róbert alezredes: A rendőrség véleményezési jogát elvették, a közlekedési 

hatóság meg sem kérdez minket. A közlekedési osztályunk megvizsgálja, hogy jó helyen van-

e kitéve a tábla, de a parkoló kialakításába nem szólhatnak bele. 

Naszvadi Gábor r. főhadnagy: Az oszlári egyenes jó példa. Rendkívül kanyargós a 31-es, 

ott szabadulnak el az indulatok. Oda motoros rendőrre lenne szükség, autóval mi sem 

vagyunk jobbak. Van motoros, csak szervezés kérdése, hogy a megfelelő időben legyen ott. 

Mendén a CBA elég sok pénzt és energiát fektetett abba, hogy kialakítson egy parkolót. A 

melósok, akik reggel munkába mennek, állnak meg ott. Kezelni próbáltuk, ezt a helyzetet, 

elég csúnya büntetéseket szabtunk ki. Próbáljuk újra, úgy tűnik, néhány hónapja ismét el 

kezdtek megvadulni az emberek. Valóban tapasztalom a torlódást, a ki-beállást, sajnos nem 

használják a belső parkolót. Erre nem kapunk állandó embert. A másik probléma, hogy éppen 

7 órakor váltunk, ezért lehet, hogy nincs ott járőr. Néhány éve valamennyire megoldódott, de 

kb. egy fél éve újra problémákat tapasztalunk.  

Szmodics Róbert alezredes: A mi két motorunk jó állapotban van, alkalmas a szolgálatra. 

Kecser István: A főútra való kitolatás tiltott. 45 fokban állnak meg, ha párhuzamosan 

állnának, egyszerűbb lenne. 
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Balog Mónika: Sülyben a vasútállomásnál található butikok mögött szabályosan parkolnak 

az autók? 

Naszvadi Gábor r. főhadnagy: A kereszteződéstől 5 méterre lehet parkolni. Úgy emlékszem 

az átépítéskor volt megállni tilos tábla, most nem tudom, van-e.  

Balog Mónika: Folyamatosan ott állnak meg nagy autókkal is, és nem lehet kilátni. Ugyanaz 

az érzésem a piacnál, a padkán álló autókkal. 

Naszvadi Gábor r. főhadnagy: Ez megint szervezés kérdése, javasolni fogok 

változtatásokat. Megállni tilos táblát lehet kihelyezni a padkára vonatkozóan is, de akkor vagy 

40 autónak helyet kell keresni máshol. 

Kecser István: 3-4 autónyi helyet kell csak kihagyni. 

Horinka László polgármester: Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, két határozatot kell 

hoznunk. Aki egyetért azzal, hogy elfogadjuk a rendőrség 2011. évben végzett munkájáról 

szóló beszámolót, kérem, szavazzon. 

 

A Képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

57/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 8. § (1) 

bekezdése és a Rendőrségről szóló 1994. évi XXXIV. törvény 9. 

§ (2) bekezdése alapján a Sülysápi Rendőrőrs 2011. évi 

munkájáról szóló beszámolót – munkájukat megköszönve – 

elfogadja. 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

Horinka László polgármester: A második határozatunkban arról kell dönteni, hogy 

támogatjuk-e Szmodics Róbert alezredes úr kinevezését a Monori Rendőrkapitányság élére. 

Aki egyetért azzal, hogy támogatásunkat fejezzük ki, kérem, szavazzon. 

 

A Képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

58/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – a 

Rendőrségről szóló 1994. évi XXXIV. törvény 8. § (2) 

bekezdésében foglalt véleményezési jogköre alapján – támogatja 

Szmodics Róbert r. alezredes kinevezését a Monori 

Rendőrkapitányság élére. 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

Horinka László polgármester: Köszönjük alezredes úrnak és parancsnok úrnak, hogy 

eljöttek, és eredményes, jó munkát kívánunk a továbbiakra. 

 

/19:00 Szmodics Róbert r. alezredes és Naszvadi Gábor r. főhadnagy távoznak az ülésről./ 

 

11. NAPIRENDI PONT 

Wass Albert Művelődési Központ elektromos és fűtési rendszerének 

felújítása 
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Horinka László polgármester: Ezt a napirendi pontot a PTÜB tárgyalta, milyen javaslat 

született? 

Kecser István: Az volt a bizottság álláspontja, hogy az elektromos hálózat felújítását 

végezzük el, a fűtéskorszerűsítést azonban pályázati pénzből próbáljuk megoldani. Nem 

vitatjuk, hogy szükséges, de keressünk más forrást is, hiszen jelentős anyagi vonzata van. 

Horinka László polgármester: A bizottsági javaslathoz igazítjuk a határozati javaslatot, 

vagyis a főelosztó, felújítási korszerűsítési munkálataira 406 ezer forintot, a költségvetés 

ingatlan-felújítási keretének terhére biztosítjuk. Aki egyetért a javaslattal, kérem, szavazzon.  

 

A Képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

 

59/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

úgy dönt, hogy  

1./ A Wass Albert Művelődési Központ épületében az 

elektromos főelosztó korszerűsítését és szabványosítását 

elvégezteti. 

2./ A felújítási és korszerűsítés munkákra 406.476,- Ft 

keretösszeget biztosít a költségvetés ingatlan-karbantartási 

keretének terhére. 

3./ A polgármestert a szükséges intézkedések megtételére – 

többek között további árajánlatok bekérésére – felkéri és 

felhatalmazza. 

Határidő: 1./-2./ azonnal; 3./ 2012. augusztus 31. 

Felelős: polgármester 

 

12. NAPIRENDI PONT 

A tápiósápi templomhoz felvezető gyalogos lépcső felújítása 

 

Horinka László polgármester: Ez a napirendi pontot a PTÜB tárgyalta, kérem az elnök urat, 

ismertesse milyen döntés született.  

Kecser István: Mindenképpen el kellene végezni a munkát, de túl költséges, ezért 

egyszerűbb megoldást kellene találni. Olyan vasbeton lépcső megépítését javasoljuk, amit 

később le lehet burkolni. 

Tóth Krisztina jegyző: Voltam kint, ha marad a vasbeton lépcső variáció, akkor véleményem 

szerint maradjon az a megoldás, ami most van. Beton lépcsőfokok vannak, illetve a „pihenők” 

beton keretek között beton járdalapok. Szinte az egész megvan, csak szinte végig 

megcsúszott, megsüllyedt. Ha megigazítanánk, helyreraknánk az elemeket, illetve 

kiegészítenénk, ahol tönkrement, egy viszonylag jó állapotot tudnák elérni. A korlát nagyon 

vacak, de a többi inkább betonozási munka, a keretek szétmentek, a lépcsőfokok viszont elég 

jó állapotban vannak. A pénzre nem tudok pontos számot mondani, de a betonozás nem lenne 

annyi, mint a javaslatban van, illetve kérdés, hogy a járdalapokat mibe rakjuk vissza, ebből 

jön még némi anyagköltség. 

Horinka László polgármester: Ha az előterjesztett költségvetést vesszük, akkor ez a variáció 

kb. 400 ezer forint körül jön ki. Ha ez a változat még néhány évig megoldást jelent, akkor jó, 

a korlátot azonban tényleg meg kellene csinálni. Nem lenne jó, ha újra kellene tárgyalni. Az 

általános tartalék keret terhére javasolom megcsinálni. Csökkentett műszaki tartalmat 

valósítanánk meg. Aki egyetért a javaslattal, kérem, szavazzon. 
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A Képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

60/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

úgy dönt, hogy 

1./ A Szent István templomhoz felvezető lépcsősort – a 

jelenlegi szerkezeti elemek minél teljesebb körű 

megtartásával, a Faluszolga Kft. kivitelezésében – 

felújíttatja. 

2./ A munkálatok elvégzéséhez szükséges cca. 400.000 Ft 

anyagköltség finanszírozását az Önkormányzat 

költségvetésének általános tartalék keretének terhére 

biztosítja. 

3./ Felkéri és felhatalmazza a polgármestert a szükséges 

intézkedések megtételére. 

Határidő: 1./-2./ azonnal; 3./ 2012. június 30. 

Felelős: polgármester 

 

13. NAPIRENDI PONT 

Sebességkorlátozás bevezetése a Szent Imre utcán 

 

Horinka László polgármester: A probléma leírva, a PTÜB javaslata azonban a 40-es helyett 

30-as sebességkorlátozó tábla kihelyezése. 

Tóth Krisztina jegyző: Jeleztem a bizottsági ülésen is, hogy a problémákat sajnos nem oldja 

meg, inkább jelzés értékű a kérdés, hogy az önkormányzat ismeri és foglalkozik az üggyel. 

Balog Mónika: Mennyibe fog kerülni? 

Horinka László polgármester: A két tábla árába. Én támogatom a bizottság javaslatát, Deák 

Ferenc utca és Vasút utca szakaszára tegyük ki a korlátozó táblát.  

Szücsi Csaba: Ezzel csak le lennénk fedezve, ha valaki bepereli az önkormányzatot az autó 

rongálódása miatt, nem? 

Tóth Krisztina jegyző: Ez sem az utolsó szempont, mivel néhányan sajnos nem ismerik azt a 

KRESZ-szabályt, hogy nem csak a megengedett sebességnek, hanem az időjárási és az 

útviszonyoknak is megfelelő módon kell közlekedni.     

Katus Norbert: Tegyünk ki inkább veszélyes útszakasz jelzőtáblát.  

Horinka László polgármester: A bizottság elég sokáig rágódott ezen a témán, többféle 

javaslat is született, és úgy látom, most sincs egyetértés. Azt mondom, hogy kezdjük a 

szavazást a második határozati javaslattal, miszerint nem rakunk ki táblát. Aki egyetért ezzel a 

javaslattal, kérem, szavazzon.  

 

A Képviselő-testület 7 egyetértő szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az 

alábbi határozatot hozta: 

61/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

Szent Imre utca forgalomszabályozása tárgyában készült 

előterjesztést megtárgyalta, és annak alapján nem látja 

indokoltnak a Szent Imre utca Vasút utca és Határ utca közötti 

szakaszára sebességkorlátozás elrendelését. 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

14. NAPIRENDI PONT 
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Sportcélú létesítményfejlesztés lehetősége a látványcsapat 

sportágak támogatásáról szóló törvény alapján 

 

Horinka László polgármester: Leírtam az előterjesztésben, hogy melyik törvény ad 

lehetőséget erre. A lényeg, hogy a társasági adókötelezettség 70 %-áig lehetőség van 

látványcsapat-sportág támogatására. Ennek keretében az MLSZ 70 %-os támogatást nyújt e 

sportágak fejlesztésére. Jelenleg a kézilabdásainkkal pályázhatunk erre a támogatásra. Több 

olyan játékos is van, akik nem tudnak leigazolni, mert nincs rá pénz, így nem tudnak 

versenyen játszani. Ráadásul szabványos pálya híján hazai meccseinket is Tóalmáson 

kénytelenek játszani. Sajnos a tornacsarnok nem bővíthető, így ez egy jó lehetőség. Dióhéjban 

ennyi. 

Kecser István: Az a bizottság javaslata, hogy írjunk ki tervpályázatot, és egy következő 

etapban induljunk ezen a pályázaton. Kétségtelenül egy picit többe kerül, mintha most 

megterveztetjük, de így lenne lehetősége a testületnek, hogy alternatívákat vizsgáljon, 

ahelyett, hogy csak egy építész ötletét nézzük. 

Horinka László polgármester: Az előterjesztésben is kitértem rá, hogy ez a lehetőség most 

törvényben van, 2014. után nem biztos, hogy továbbra is lesz erre lehetőség. Kapkodni 

azonban valóban nincs értelme. Egyszer lehet egy évben pályázatot benyújtani. Az elnök úr 

által elmondottak arra vonatkoznak, hogy több lehetőség közül választhatunk, és ha most csak 

a tervezésre nyújtunk be pályázatot, és ha azt támogatják, akkor talán az építést is támogatni 

fogják. Ami valóban szintén nem elhanyagolható szempont, hogy később jobban látjuk az 

önkormányzat lehetőségeit, amikor már letisztul, hogy mi lesz az oktatási intézményeinkkel. 

Kecser István: Mindenképpen a több alternatívát tartom jónak. 

Katus Norbert: Az OMSB is támogatta, a finanszírozása más kérdés, de jó lenne, ha olyan 

lenne, amit utána üzemeltetni is tudunk.  

Illetve, ha ekkora nagyságrendű pénzt csarnokra szánunk, akkor legalább kezdjünk el 

gondolkodni a piactér rendbetételéről. Nem akarom „fúrni” az előterjesztést, de annak 

nagyobb társadalmi értéke lenne. Tervpályázatot arra is ki lehetne írni. 

Kecser István: A sportcsarnoknál magasan pontoznám, ha az energia-felhasználásra 

valamilyen költségtakarékos technológiával lenne tervezve.  

Horinka László polgármester: Ami a helyszínt illeti, egyrészt szóba jöhet a Mogyorócska, a 

Malom utcából megközelíthető fél hektár, ennek az az óriási előnye, hogy besegíthetne az 

iskola tornatermi problémáiba. A tornaórák egyharmada nem tud bejutni a tornaterembe. 

Minden más helyszínnél ez az előny elveszik. A benzinkútra szánt 2000 m
2
-nél nem foglal 

nagyobb helyet, így a piactér is szóba jön. A harmadik pedig a borháznál levő területünk. A 

Mogyorócskánál az a gond, hogy ha egy ilyen építménnyel lezárjuk a többi területet, akkor 

újra azon kell gondolkodni, hogy hogyan biztosítsuk oda a bejutást.  

Tudom, hogy ez most többetek számára derült égből villámcsapás, de a pályázatokkal mindig 

az a baj, hogy sürget a határidő.  

Balog Mónika: Szerintem most túl sok vasat tartunk a tűzben. Norberttal egyetértek: a 

többség másra vágyik a faluban, és a piacnak biztos jobban örülnének. 

Horinka László polgármester: Mégis mire? Én is tudom, hogy például utaknak jobban 

örülnének, de a csatornázás miatt most nem tudjuk az utakat felújítani. 

Balog Mónika: Nagyon bizonytalan a gazdasági helyzet. 

Kecser István: A piacra nincs pályázati lehetőség.  

Horinka László polgármester: Norbert a szóban forgó 100 milliós önerőre gondolt, hogy 

abból már meg lehetne valósítani akár a piacot is. 

Kecser István: Ezek a döntések több évtizedre szóló döntések lesznek. Nyilván több 

embernek segítene, ha egy kultúrált piac lenne, mintha sportcsarnok. 

Horinka László polgármester: Hasonló témák miatt is, jó lenne összejönnie a testületnek az 

üléseken kívül is. Szorgalmazom, hogy üljünk össze, beszéljük meg, hogy a piacot önerőből 
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megcsináljuk-e. Végezzünk számításokat! Az intézmények esetében is gondolkodni kell azon, 

hogy a fenntartásukat hogyan tudjuk olcsóbban megoldani. István javaslata volt egy 

tervpályázat, ennek a költsége kb. 1,5 millió forint. A beérkező tervek alapján jobban tudunk 

kalkulálni, és ráérünk később is dönteni, hogy egy ekkora beruházásba belevágjunk-e. 

Kecser István: Át kell gondolni, hogyan akarjuk díjazni a pályázókat. Nagyon régen 

olvastam az erről szóló jogszabályt. 

Balog Mónika: Én ebben nem tudok felelősen dönteni. 

Farkas Ferenc: A bizottsági ülésen a jegyző asszony felvetette, hogy most megint egy olyan 

dologba ruházunk be, ami viszi a pénzt, és nem hozza. Elgondolkodtam, és igaza van. 

Pálinkásné Petik Éva: Rengeteg kérdés kavarog a fejemben. Látjuk-e a kihasználtságát, a 

fenntarthatóságát? Látjuk a többi települést: vannak olyan létesítmények, amelyek csak 

nyűgnek vannak a település nyakán, sőt a legtöbb ilyen. 

Balog Mónika: Had szóljon belőlem a pedagógus: A délutáni sportfoglalkozás a gyerekek 

agyát teljesen lefoglalja, az én gyerekeim is sportoltak, a tanulás háttérbe került. Nem tartozik 

feltétlen ide, de túlzottan átbillentünk a sport felé, fáradtak a gyerekek. Egyetértek, és én is 

szoktam mondani, hogy kell a sport, tavaly is támogattam a gyerekfocit, harcoltam értük, erre 

azt a kérdést kaptam meg az egyik szülőtől, hogy aki mozgássérült annak ezek szerint nem 

„ép” a lelke. Valahogy meg kellene az egyensúlyt találni.  

Horinka László polgármester: Nyilván az a helyes sorrend, hogy tanulás és sport, de ezt a 

szülőiken kell helyre tenni.  

Balog Mónika: Nem a sport ellen vagyok, saját gyermekeim is sportoltak és sportolnak is, de 

nagyon nagy hangsúlyt fektetünk erre, és ha kiköltekezünk, akkor nem tudunk fontosabb 

dolgokra szánni. 

Katus Norbert: A kérdés most az, hogy van-e arra pénzünk, hogy csináltassunk egy tervet, 

hogy meglássuk mibe is kerül valójában, milyenek a megtérülési esélyek. Gondolkodni 

érdemes rajta. 

Balog Mónika: Amikor az akadálymentesítésről kezdtünk beszélni, akkor lelkes volta, ha 

tudom, hogy ennyibe kerül, akkor nem támogatom. 

Horinka László polgármester: Nem helyes, hogy most hibásnak tartod magad, ezeknek a 

„vasaknak” a nagy része ki fog potyogni a kezünkből; biztosan lesznek olyan pályázataink, 

amelyek nem nyernek és olyanok is, amik igen. Ha meg azt számolgatjuk, hogy nem adunk be 

pályázatot, mert nem lesz hozzá önerő, akkor nem lesz semmink. 

Balog Mónika: Mindkettőre megvan a kockázat. 

Horinka László polgármester: Azért bocsátottuk ki a kötvényt, hogy a pályázatokhoz 

meglegyen a szükséges önerőnk. Nem tudtuk volna az elmúlt években végrehajtott 

fejlesztésekre előteremteni a pénzt más módon.  

Balog Mónika: Ezek olyanok voltak, amire nagyobb szükség volt.  

Horinka László polgármester: A Kossuth Lajos utcában 30 éve úgy jártak, lehet, hogy még 

10 évig jó lett volna. 

Balog Mónika: Nem tudok felelősen szavazni.  

Horinka László polgármester: Milyen információ hiányzik még? Ha tudunk, segítünk. 

Balog Mónika: A 35 fő játékosra építjük rá, hogy kihasznált lesz a csarnok? 

Horinka László polgármester: A 35 főre, a focisokra, a gyerekfocisokra. Nem szabványos 

méretű a pályánk, kell egy olyan, ahol bajnokságokat lehet rendezni. 

Szücsi Csaba: Ha szeretnénk hosszútávon kistérségi központtá válni, jó lenne, ha nem csak a 

szennyvízhálózat tisztítóműve lenne itt. Nincs igazán kitörési pontunk. Nagy álmom, hogy 

egy normális uszodánk legyen. Mi a kitörési pontunk a sporton kívül? Jobbak az adottságaink, 

mint Kókának. Nem látok más olyan pontot, ami megerősítené ezt a szempontot a TESCO-n 

kívül. Sokan járnak keresztül nemcsak vonattal, hanem autóval is a településünkön. 

Horinka László polgármester: Erősíteni ezzel valóban lehet, valamint lakóterület 

fejlesztéssel és még mással is. Mindent figyelembe véve lehet, hogy utólag azt mondjuk majd, 
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hogy kidobott pénz volt, de első lépésnek, amit most meg tudunk tenni, az a tervpályázat 

kiírása. Ezzel nem megyünk fejjel a falnak, de ha szeptemberben már jobban látjuk, hogy 

tudjuk e finanszírozni, fenntartani, még mindig dönthetünk a pályázat benyújtásáról. Írjuk ki a 

tervpályázatot, és annak fényében döntünk, hogy pályázzunk-e egyáltalán. 

Balog Mónika: A sport drága dolog, drága a felszerelés, csak egy réteg bírja, a tömegsportot 

támogatom. Arról nem is beszélve, hogy lesz egy kihasználatlan tornacsarnokunk, mert 

mindenki a másikba megy. 

Horinka László polgármester: Nektek az iskolában most sem gond, ha nincs kihasználva. 

Balog Mónika: Most a bérleti díjból tartjuk fenn. 

Horinka László polgármester: Annak a fő kiadása a bér, a 2,5 milliót simán elviszi a bér + 

járulék. A fűtést nem tudom megmondani, hogy mennyi, de nem kell fűteni csak délelőtt, 

amikor testnevelés órára használjátok. Hacsak nem talál oda egy másik csapat, aki 

rendszeresen használja. 

Balog Mónika: Sápon sem tornaterem, sem csarnok nincs. 

Horinka László polgármester: Valóban problémás, egy picike tornaszoba van. A Kossuth 

téren biztos el is férne, de egy csarnokot elvinni a település egyik „zsák” végébe, nem hiszem, 

hogy jó ötlet. 

Szücsi Csaba: A mostanit szívesen felvinném a Szent István udvarába. Most elégedetlenek 

vagyunk azzal a bádog csarnokkal, ami tornateremnek nagy, csarnoknak kicsi. 

Balog Mónika: Nem a magam érdekeit nézem, valójában nem sokat számít, hogy a három 

testnevelés órám hol folyik. Ha megengedhetnénk magunknak, támogatnám. Nyugodt szívvel 

nem tudok rá szavazni. 

Kecser István: Nekünk az iskoláink 200 millióba kerülnek. Ha igaz, hogy a köznevelési, 

közoktatási részt elviszi az állam, nem lesz olcsóbb az államnak sem. Magyarul 120 millió 

volt a normatíva, ami bejött, a maradék 80 milliót elviszi a bevételeinkből, amivel saját 

magunk gazdálkodtunk. A mozgásterünk jelentősen csökkenni fog. Bennem is ez motoszkált, 

amikor elkezdtünk gondolkodni, de egy tanulmányterv szintű anyag mégis jó lenne. Abban 

bízom, hogy nem fog örökké tartani ez az időszak. Sok milliárd elmegy ebben az országban 

erre a célra, míg másra jobban kellene, viszont ha mi nem pályázunk, a pénz akkor is elfogy, 

és mi nem részesülünk belőle. Tényleg kicsi a mozgástér, néhány éven belül nem fogjuk tudni 

megtenni, hogy saját forrásból ekkora összeget költsünk, és ha városi címre aspirálunk, ahhoz 

is előrelépés. Nem ez tesz várossá minket, hanem a lakóterület-fejlesztés, és más tényezőknek 

is szerencsésen kell alakulniuk. Lehet, hogy kisebb összeget kell feldobni, az építészek 

szívesen pályáznak már azért is, hogy a munkájukat megismerjék, de mindenképpen legyen 

lehetőségünk választásra. Hogy megcsináljuk-e arról ráérünk később is dönteni, viszont azt 

mondja a józan paraszti ész, hogy ha a tervezést támogatták, akkor talán a kivitelezést is 

támogatni fogják.  

Horinka László polgármester: Nem az a célom, hogy egyhangú döntés szülessen, de tegyük 

fel a kérdést. Mitől lesz vonzó egy lakóterület? Attól, hogy helyben sok mindent el lehet érni, 

sportolást, munkahelyet, szolgáltatókat. Ez is vonzóvá teheti a településünket, az itt 

letelepedésre vágyó embereknek. 

Balog Mónika: Ezzel teljesen egyetértek, azonban továbbra is óvatosságra intenék mindenkit. 

Horinka László polgármester: Most nem arról akarunk dönteni, hogy csarnokot építsünk, 

hanem hogy kiírjuk-e a tervpályázatot. Határozzunk meg 1 millió forintot, ezzel nem 

kockáztatunk olyan nagyot, viszont pontosabb ismeretekkel fogunk rendelkezni ahhoz, hogy 

mennyibe kerül egy ilyen beruházás. Ha ősszel még mindig azt mondjuk, hogy nem látunk 

tisztán, akkor újabb halasztásra is van lehetőségünk. 

Pálinkásné Petik Éva: A tervpályázatnak akkor van értelme, ha ténylegesen szándékunkban 

van pályázni. 

Horinka László polgármester: Igen, de aki most ezt támogatja, az nem tudhatja, hogy 

mekkora önerőre van szükség egy ilyen beruházáshoz. 120-150 millióig én magam sem 
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mennék el, de amíg nem látom, addig azt mondom, hogy ez egy olyan lehetőség, ami 

egyhamar nem lesz. 

Balog Mónika: Nem is vagyok tisztában a tervpályázat lényegével, ezt felvállalom. Hogy 

működik ez, ki értékeli a pályázatot? 

 

/20:00 Cseri Péter alpolgármester megérkezett az ülésre./ 

 

Tóth Krisztina jegyző: Először szerkeszteni kell egy kiírást, hogy ki fogja kiértékelni, azt 

nem most kell eldönteni.  

Balog Mónika: Hogy döntsek egy olyan dologról, amiről azt sem tudom micsoda? 

Pálinkásné Petik Éva: Értelme van István javaslatának, mert azt nem tudjuk, hogy ha most 

nem lépjük meg, akkor jövőre lesz-e lehetőségünk felhasználni. 

Horinka László polgármester: A mai helyzetben nem lehet abban reménykedni, hogy uniós 

kereteket fognak megnyitni, nem lesz nagyobb támogatottság ilyen célra. Ha valaki akar ilyet 

építeni, annak most kell lépnie, mert ha most nem lép, akkor jövőre hiába akar lépni, mert 

korlátozni fogják a lehetőségeket. A választások után pedig még nagyabb a bizonytalanság. A 

hozzáadandó önerő hitelből van, akárhogy is szépítjük, azt kell eldönteni, hogy ezt a hitelt 

hogyan használjuk fel. Az érem másik oldala, hogy most van lehetőség arra, hogy normális 

csarnokunk legyen. 

Balog Mónika: Most adtál egy olyan lökést, amire én azt mondom, hogy nem.  

Kecser István: Akárhogy csűrjük-csavarjuk, mégiscsak egyfajta hitelből gazdálkodunk. Az 

nem mindegy, hogy ha pályázati forrás nélkül adjuk ki a pénzt, akkor a teljes építkezést 

önerőből kell megvalósítani. A lényeg, hogy a hitel felhasználása után vagyonban mi marad 

itt a településen. Nem azért megyünk csődbe, mert a hitelt nem tudjuk törleszteni. Ahhoz azért 

egy sokkal komolyabb költségvetési szerkezetátalakításnak kell bekövetkeznie, hogy padlót 

fogjunk. 

Pálinkásné Petik Éva: Azt kell eldönteni, hogy szükségünk van-e erre a vagyonelemre. 

Kecser István: Mindig van bizonytalanság, de optimizmus nélkül élni nem célravezető. 

Mondjuk sok mindenben nem látom, hogy pozitív változások várhatók. 

Horinka László polgármester: A bizottság által javasolt tervpályázatról szavazzunk, 

összedíjazására szánjunk 1 millió forintot! Aki egyetért a javaslattal, kérem, szavazzon. 

 

A Képviselő-testület 5 egyetértő szavazattal, 3 ellenszavazattal, 1 tartózkodás mellett az 

alábbi határozatot hozta: 

 

62/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

úgy dönt, hogy  

1./ A látványcsapat sportágak támogatásáról szóló 2011. évi 

LXXXII. törvény nyújtotta lehetőségekkel élve, meg kívánja 

vizsgálni egy szabványos méretű, 300-400 nézőt befogadó 

sportcsarnok felépítését a településen. 

2./ A cél elérése érdekében tervpályázatot ír ki, 1 millió Ft 

összdíjazással, melynek finanszírozását az általános tartalék 

keret terhére biztosítja. 

3./ Utasítja a polgármestert a szükséges intézkedések 

megtételére, a tervpályázat előkészítésére. 

Határidő: 2012. május 31. 

Felelős: polgármester 
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Szücsi Csaba: Csak néhány szót szólnék még, azért, hogy erősítsem az igennel szavazók 

döntését. Lehet mondani, hogy a Puskásék egy grundon kergették a labdát, de ez ma már nem 

működik. A sikeres sportolók mögött komoly létesítmények és támogatások vannak, és ennek 

az országnak sok mindenre szüksége van, de önbecsülésre mindenképpen, akár a sport 

területén. Sokáig ez adott erőt a továbblépéshez. 

Balog Mónika: Azok védelmében pedig, akik nemmel szavaztunk, szeretném 

kihangsúlyozni, hogy nem a sport ellen szavaztunk, egyszerűen csak óvatosak vagyunk. 

 

15. NAPIRENDI PONT 

A települési folyékony hulladék kezelésével kapcsolatos kötelező 

helyi közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet módosítása 

 

Horinka László polgármester: Az előterjesztés röviden azt írja, hogy több akadálya van a 

hatálybalépésnek. Ez valóban így van, bár nem ilyen egyszerű a helyzet, de nem fejteném ki. 

Aki egyetért a rendeletmódosítással, kérem, szavazzon.  

 

A Képviselő-testület 9 egyetértő szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 

10/2012. (…) önkormányzati rendelete 

a települési folyékony hulladék kezelésével kapcsolatos kötelező 

helyi közszolgáltatásról szóló 19/2011. (XI. 10.) önkormányzati 

rendelet hatálybalépésének módosításáról 

 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikkével, a 

helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 8. § (1) és 16. § (1) bekezdésével, a 

hulladékgazdálkodásról szóló 2000. évi XLIII. törvény 23. §-ával kapott felhatalmazás 

alapján a következőket rendeli el: 

  

1. § 

 

(1) A települési folyékony hulladék kezelésével kapcsolatos kötelező helyi közszolgáltatásról 

szóló 19/2011. (XI. 10.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Ör.) 2012. május 1-jén 

nem lép hatályba. 

(2) Az Ör. 2013. január 1-jén lép hatályba. 

 

2. § 

 

E rendelet a kihirdetése napján lép hatályba. 

 

 

Sülysáp, 2012. április 19. 

 

 

 Horinka László s.k. Tóth Krisztina s.k. 

 polgármester jegyző 

 

16. NAPIRENDI PONT 
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A Bogdán Flórián Önkéntes Tűzoltó és Polgárőr Egyesület kérelme 

 

Horinka László polgármester: Néhány perccel az ülés kezdete előtt kaptam ezt a levelet az 

ÖTE-től, ezt most felolvasom. /Felolvassa az ÖTE által küldött levelet./ 

Sajnálom, hogy nem jöttek el, mert nem igazán tudom, hogy mit szeretnének, azon túl, hogy 

értékeljük az általuk végzett munkát, és ezt a civil támogatással ki is fejezzük.  

Balog Mónika: Nagyon nehéz helyzetbe kerültek, mert olyan, új szabályokat vezettek be, 

amelyek gyakorlatilag lehetetlenné teszik a vonulásukat, ha nem felelnek meg az 

előírásoknak. Ez odáig vezethet, hogy az önkéntes tűzoltóság megszűnhet. 

Horinka László polgármester: Mi hiába mondjuk, hogy támogatjuk, ha az a keret nem elég, 

a kötelező dolgokra. Most nekem úgy tűnik, hogy kapásból több millió forintra volna 

szükségük. 

Balog Mónika: Többször előfordult már, hogy nekik volt köszönhető a nagyobb baj 

megakadályozása, mert a nagykátaikat máshová hívták, és nem tudtak azonnal kivonulni.  

Kecser István: Pedig nem valószínű, hogy elő tudják teremteni a szükséges összeget. 

Horinka László polgármester: Csak annyit tehetünk, hogy a továbbiakban is számítunk a 

munkájukra, és a lehetőségeinkhez mérten támogatást nyújtunk a civil keretből. 

Balog Mónika: Egy felmérést azért megérne, hogy mekkora összegre van szükségük ahhoz, 

hogy tovább tudjanak működni.  

Farkas Ferenc: A fiam lelkes tűzoltó, ismerem a körülményeket, leverten jött haza, hogy 

meg fognak szűnni. Ez egy optimista levélnek tűnik, ehhez képest házon belül sokkal 

rosszabb a hangulat. 

Horinka László polgármester: Nem olyan márkájú a ruhájuk, mint ami kell, nincs tartalék 

járművük. Azt mondták a nagykátai tűzoltóságon, hogy ne dobják be a törölközőt.  

Szücsi Csaba: A rádióban hallottam, hogy dunántúli települések létrehoztak egy 

katasztrófaközpontot, nyilván ebbe illeszkedik majd, hogy mi lesz az önkéntes tűzoltókkal. 

Elképedtem, hogy több évet mondott, amíg ez átfut. 

Balog Mónika: Semmilyen kapcsolatom nincs velük, de ők az egyetlen szervezet, akik 

elismerték, hogy hibáztak, amikor a monoriak leszidták őket. Azóta nem volt velük probléma, 

felépítették a szertárt is. 

Horinka László polgármester: Szükségünk van rájuk, ez nem kérdés. Az éves civilkeretet 

továbbra is biztosítjuk, jelenleg ennél többet nem tehetünk.  

Kecser István: Az háborít fel, hogy a törvényalkotóknak gőzük sincs a valóságról. 

Katus Norbert: Ha most kvázi az kellene, hogy egy nagyobb összeget kell beruházni, akkor 

meg tudnám szavazni. 

Farkas Ferenc: Van ruhájuk, jó ruhájuk van, csak éppen ezt a márkát már nem fogadják el. 

Katus Norbert: A problémával kapcsolatos jelzést megtesszük az illetékes miniszter felé. 

Horinka László polgármester: Egy ilyen döntést valóban hozhatunk, miszerint az illetékes 

minisztérium felé jelezzük az aggályainkat, hiszen valószínűleg több milliós beruházásra 

lenne szükség ahhoz, hogy az előírásoknak megfelelhessenek a tűzoltóink. Aki egyetért a 

javaslattal, kérem, szavazzon. 

 

A Képviselő-testület 9 egyetértő szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

 

63/2012. (IV. 19.) ÖKT határozat 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  

1./ Támogatásáról biztosítja a Bogdán Flórián Önkéntes 

Tűzoltó és Polgárőr Egyesületet, munkájukat értékesnek és a 

település lakosságának védelme szempontjából kiemelten 

fontosnak tartja. 
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2./ Vállalja, hogy ameddig módjában áll, anyagilag is támogatja 

az Egyesületet az önkormányzati civil keret terhére. 

3./ Felkéri a polgármestert, hogy intézzen megkeresést az 

illetékes minisztérium felé az önkéntes tűzoltóságokra 

vonatkozó szabályok enyhítése érdekében. 

Határidő: 1-2./azonnal; 3./ 2012. május 20. 

Felelős: polgármester 

 

16. NAPIRENDI PONT 

EGYEBEK  

 

Horinka László polgármester: Még néhány információt szeretnék megosztani veletek 

tájékoztatás jelleggel.  

A csatorna projekt kapcsán van műszaki ellenőrünk, van szerződésünk a szennyvíztisztítók 

építésére. A Tisztavíz Konzorcium nyújtott be fellebbezést, de nem jogi személy ezért 

elutasították. Kilenc ajánlat érkezett a hálózat építésére, a mi régiónkra kettő ajánlat érkezett, 

remélem nem lesz fellebbezés a vesztes részéről. Ha nem lesz jogorvoslati eljárás, akkor talán 

június végére lesz szerződés. 

A HFC Network és a DIGI Kábel szeretne optikai kábelt telepíteni a településen. Az utóbbiak 

megkerestek, és korrekt módon felajánlották, hogy az önkormányzatnak lakossági áron 

kívánják nyújtani a szolgáltatást, még a térfigyelő kameráknak is kiépítik a szükséges 

hálózatot. Mindezért cserébe egy helyiséget szeretnének, ahol a bázisuk lesz, 1,- Ft bérleti 

díjért, mi pedig a kamerákért fizetünk 1,- Ft-ot és ezzel kvittek vagyunk.  

Cseri Péter: Nem a HFC Network kereste meg a hivatalt egy állásfoglalásért, és innen 

mentek Kókára? 

Horinka László polgármester: Mindkettő oszlopon akarja vinni a hálózatát, a DIGI-nek 

megvan az engedélye az ÉMÁSZ-tól, a HFC-nek nincs. Bruttó 4000,- Ft lenne a 20 megás 

internet 70 kábelcsatornával. 

Az Alunorm jól halad, már parkosítanak, az irodák jól állnak, ősszel tud elindulni a termelés, 

a gyártósort kell még behozni. Egy közvilágítási szakaszt kell kiépíteniük, 70 W-os lámpákat 

kell elhelyezni, ezt megpróbáljuk LED-del kiváltani, hogy ne legyen túl magas az 

üzemeltetési költsége.  

A MÁV-osok itt jártak, egészen másként gondolják az együttműködést, mint korábban. Az 

ülés előtt küldtek valamit, de nem tudtam megnézni. Ez még elvileg bekerül majd elétek.  

Részemről ennyi, van-e még kérdés, vagy javaslat? Amennyiben nincs más, mindenkinek 

megköszönöm a részvételt és a munkát, az ülést bezárom. 

 

 

k.m.f. 

 

 Horinka László Tóth Krisztina 

 polgármester jegyző 

 

Jegyzőkönyv-hitelesítők: 

 

 

 Dr. Gebauer Béla Józsefné Farkas Ferenc 

 települési képviselő települési képviselő 


